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Kv 03.10.2022 § 61

Valtuutettu Jarmo Metsänperä jätti Perussuomalaiset ja Si tou tu mat-
to mat -valtuustoryhmän valtuustoaloitteen koskien kaupungin ak ti voi-
mis ta edunvalvonnassa sote-palveluiden siirtyessä Loi maan kau pun-
gil ta hyvinvointialueelle.

 Päätös:  Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kau pun gin hal li-
tuk sel le valmisteltavaksi.

Kh 10.10.2022 § 299

Valmistelija: hallintosihteeri Juha Rinta-Jouppi

 Kaupunginjohtajan ehdotus:

Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen tiedokseen.

  Aloite lähetetään sosiaali- ja terveyspalveluiden valmisteltavaksi.

 Päätös:  Hyväksyttiin.
hyvla 25.10.2022 § 75

Valmistelija: Vesa Helin

Aloitteen sisältö

Perussuomalaiset ja Sitoutumattomat -valtuustoryhmä jätti
valtuuston kokouksessa 3.10.2022 valtuustoaloitteen. Aloitteessa
vaaditaan Loimaan kaupungin johtavia viranhaltijoita ja
hyvinvointilautakuntaa ryhtymään toimenpiteisiin, jotka säilyttävät ja
mahdollisesti parantavat loimaalaisten terveys- ja sosiaalipalveluja
niiden siirtyessä osaksi hyvinvointialueen palveluja ensi vuoden
alussa. Aloitteessa viitataan siihen, että hyvinvointialueelle
siirtymisen lähtökohtana on ihmisten tasapuolinen ja hyvä kohtelu
koko hyvinvointialueella.



Aloitteessa todetaan myös, että useilla paikkakunnilla on esiintynyt
ongelmia palvelun saamisessa. Aloitteen tekijät katsovat, että
hyvinvointialueelle siirtymisen myötä uhkana on, että palvelut
keskittyvät pääpaikkakunnalle/keskuspaikkaan.

Vastaus aloitteeseen

Aura, Koski tl, Lieto, Loimaa, Marttila, Pöytyä ja Oripää muodostavat
hyvinvointialueen sisällä alueen 2, jolle rakentuu valmistelun
edetessä organisaatio ja palvelukokonaisuudet. Viranhaltijoiden
yhteisissä tapaamisissa ja valmistelutyössä lähtökohtana ei ole ollut
alueellisten palvelujen keskittäminen keskeisissä terveys- ja
sosiaalipalveluissa. Hyvinvointialueen johtavat viranhaltijat tai
luottamushenkilöt eivät myöskään ole antaneet valmistelulle ohjetta,
joka tähtäisi palvelutarjonnan siirtämiseen pois nykyisistä
toimipisteistä. Hyvinvointialueen luottamuselinten päätöksistä ei
löydy sellaisia seikkoja, jotka viittaisivat palvelujen
keskittämissuunnitelmiin.

Hyvinvointialueen johtaja vieraili Loimaalla 6.10.2022 ja
aluehallituksen puheenjohtajisto 10.10.2022. Tapaamisiin osallistui
Loimaan poliittisia päätöksentekijöitä ja johtavia viranhaltijoita.
Tapaamissa käytyjen keskustelujen perusteella syntyi vaikutelma,
että hyvinvointialueen päättäjien intresseissä on huomioida
kuntaorganisaation edustajien näkemykset.

Yleisesti ottaen paikallista "edunvalvontaa" on mahdollista tehdä
niin, että kaupungin viranhaltijat osallistuvat eri työryhmiin ja
foorumeihin, joissa pohditaan hyvinvointialueen palvelurakennetta.
Hyvinvointialueen toimielimissä on loimaalaisia päättäjiä, jotka
osaltaan pitävät keskustelussa yllä paikallista näkökulmaa ja
loimaalaisten etuja.

  Aikuis- ja vammaispalvelupäällikön ehdotus:

Hyvinvointilautakunta päättää antaa valtuustaloitteeseen edelle
selostusosassa esitetyn vastauksen sekä esittää sen hyväksymistä
edelleen kaupunginhallitukselle.

 Päätös:  Hyväksyttiin.
Kh 07.11.2022 § 332

Valmistelija: aikuis- ja vammaispalvelupäällikkö Vesa Helin

 Kaupunginjohtajan ehdotus:

Kaupunginhallitus toteaa hyvinvointilautakunnan käsittelyn ja esitetyt



toi men pi teet tiedokseen.

  Kaupunginhallitus toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi.

 Päätös:  Hyväksyttiin.

 Pöytäkirjamerkintä:

  Aikuis- ja vammaispalvelupäällikkö Vesa Helin poistui kokouksesta
asian käsittelyn jälkeen klo 20:07.


